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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA  TENIR 
LLOC EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 19’30 HORES DEL DIA  

VINT-I-U DE GENER DE 2010 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. José Andrés Gallego Méndez. Batle-President 
Sr. Bartomeu Alzina Sureda 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Margalida Bover Vadell 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sra. Maria Isabel Vives Liberal 
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
Sra. Maria Orts Rodríguez 

 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
NO HI ASSISTEIXEN: 
 Sr. José Medina Suárez 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS: 23/01/2009 I 18/01/2010 .- En 
compliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, Municipal i de règim local de les Ille s Balears i 
l’article 91.1 del Reglament d’Organització, Funcio nament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat pel Real De cret 2568/1986, de 
28 de novembre, el Sr. President demana als membres  de la Corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions 
anteriors, que van tenir lloc el dia VINT-I-TRES de  DESEMBRE de 2009 i 
DIVUIT de GENER de 2010, de les quals se n’ha exped it, prèviament, 
còpia de l’esborrany a cada Regidor per al seu cone ixement, 
rectificació d’errades o possible formulació d’al·l egacions, si fos el 
cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i quinze els 
assistents, són aprovades  les actes de les sessions anteriors, que van 
tenir lloc el dia VINT-I-TRES de DESEMBRE de 2009 i  DIVUIT de GENER de 
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2010.  
 
II.- RETIBUCIÓ DEL SR. BARTOMEU ALZINA SUREDA .- El passat dia 23 de 
desembre de 2009, l’Ajuntament Ple va aprovar la de dicació i la 
retribució del Sr. Alzina Sureda. No obstant això, s’ha observat un 
error en la quantia de la retribució, en conseqüènc ia, el Sr. Batle 
proposa la rectificació d’aquest error, quedant l’a cord de la següent 
forma:  
 

Autoritzar al Regidor d’Urbanisme, el Sr. Bartomeu Alzina 
Sureda, una dedicació parcial del 90 %, amb una ret ribució bruta anual 
de 23.800,00 €, dividida en 14 pagues anuals i igua ls, i una dedicació 
distribuïda en la forma d’un mínim de 36 hores setm anals. 
 

No havent-hi intervencions, per DEU vots a favor (Regidors del 
PSOE, UCAP-UM, PSM-EN, EU-Els Verds i Es Grup), UN vot en contra (Sr. 
Bartomeu Alzina Sureda) i QUATRE abstencions (Regidors del PP), sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i quinze els 
assistents, S’ACORDA: 
 

Rectificar l’acord adoptat el dia 23 de desembre de  2009 per 
l’Ajuntament Ple i queda redactat de la següent for ma: 
 

Autoritzar al Regidor d’Urbanisme, el Sr. Bartomeu Alzina 
Sureda, una dedicació parcial del 90 %, amb una ret ribució bruta anual 
de 23.800,00 €, dividida en 14 pagues anuals i igua ls, i una dedicació 
distribuïda en la forma d’un mínim de 36 hores setm anals. 
 
III.- REVOCACIÓ PUNT II DEL PLENARI DE DATA 18/01/2 010 .- El Sr. Batle 
proposa anul·lar l’acord adoptat per l’Ajuntament p le el passat dia 18 
de gener de 2010, relatiu a la sol·licitud de finan çament a càrrec del 
Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat L ocal, de les obres 
de l’adequació i rehabilitació d’edifici d’ús espor tiu S’Alzinar, 
perquè es va suspendre la sessió plenària i s’inclo u en el pròxim punt 
de l’ordre del dia d’aquesta sessió. 
 

Obert el debat, el Sr. Mateu Melis diu que els expe dients han 
d’estar a la disposició de tots els grups polítics.  
 

No havent-hi mes intervencions, per DEU vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM, PSM-EN i EU-Els Verds) i CINC abstencions (Regidors 
del PP i Es Grup), sent disset el nombre legal de m embres del 
Consistori i quinze els assistents, S’ACORDA: 
 

Anul·lar l’acord adoptat per l’Ajuntament ple el pa ssat dia 18 
de gener de 2010, relatiu a la sol·licitud de finan çament a càrrec del 
Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat L ocal, de les obres 
de l’adequació i rehabilitació d’edifici d’ús espor tiu S’Alzinar.  
 
IV.- PROPOSTES DE SOL·LICITUD DE FINANÇAMENT D’OBRE S INCLOSES AL FONS 
ESTATAL PER A L’OCUPACIÓ I LA SOSTENIBILITAT LOCAL .- El Consistori 
examina l’expedient 239AG/2009, relatiu a la sol·li citud d’inclusió de 
projectes en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat 
Local. 
 

Vist el Reial decret Llei 13/2009, de 26 d’octubre,  pel qual es 
crea el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenib ilitat Local.  
 

Vista la Resolució de 2 de novembre de 2009, de la Secretaria 
d’Estat de Cooperació Territorial, per la qual s’ap rova el model per a 
la presentació de sol·licituds, les condicions per a la tramitació 
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dels recursos lliurats a càrrec al Fons Estatal per  a l’Ocupació i la 
Sostenibilitat Local creat pel reial decret Llei 13 /2009, de 26 
d’octubre. 
 
Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer diu qu e, com l’altre dia, 
els expedients es tramiten de qualsevol forma. En l a Junta de 
Portaveus es diuen unes quantitats, en el Ple es di uen altres. 
S’hauria de dir les quantitats reals. Això indica q ue la Junta de 
Portaveus no serveix per res.  

No hi ha interès de diàleg. No existeix voluntat de  fer 
inversions en Cala Rajada, a pesar de la situació t urística tan 
dramàtica que ens trobem. Això és molt greu. El PP en l’anterior Pla E 
va fer diverses propostes: peatonización del carrer  Leonor Servera; 
també s’hauria de peatonizar el carrer de la Agulla . S’hauria de 
destinar alguna quantitat a aquestes propostes. Aix ò és un assumpte 
molt greu. No s’ha escoltat ni als veïns, ni als co merciants, ni als 
hotelers.  

Quant a les obres en S’Alzinar, ja es va dir l’altr e dia. El seu 
grup creu que s’ha d’invertir en aquesta zona espor tiva, però el 
principal usuari és la Conselleria d’Educació, per tant ha de pagar la 
Conselleria.  

En canvi, s’hauria d’invertir en el camí del Far.  
S’ha de condicionar el parc infantil de S’Alzinar, però la 

quantitat que s’ha posat no és real, s’ha posat per  a quadrar la 
subvenció.  

El gimnàs de la piscina ho hauria de fer el concess ionari del 
servei, no l’Ajuntament.  

Li sembla bé que es faci l’aparcament de la piscina , però té els 
seus dubtes que això sigui un aparcament. Hauria d’ unir-se aquesta 
zona amb el camí del Far, eliminant alguna plaça d’ aparcament.  

És evident que és necessari fer la xarxa elèctrica de la 
escoleta, però també és evident que hi ha un error en el projecte de 
dotació de serveis. Fem un transformador per a GESA  i GESA fa el que 
vol. S’hauria d’haver utilitzat el projecte anterio r per a això.  

Estem a favor de l’estalvi energètic. És una invers ió 
prioritària. És molt important. En l’anterior legis latura es va fer en 
gairebé tot el nucli urbà de Capdepera.  

Està a favor de la construcció d’un centre de mesur a. Això 
suposarà un estalvi en la factura de l’enllumenat.  

Per tot això, el PP ha posat tots aquests assumptes  en la 
balança i, a pesar d’estar “ninguneados” i oblidats , s’abstindrà. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez diu que aquestes inver sions són 
bones per al municipi. Redunden en benefici del mun icipi.  

S’ha d’acabar la piscina per a poder obrir-la com m és aviat 
millor. Els projectes d’inversió en la piscina són una necessitat de 
primer ordre.  

És necessari millorar els espais d’oci a Capdepera.  El gimnàs de 
S’Alzinar està molt deteriorat i ha de fer-se una i nversió en aquest 
edifici, perquè ho puguin utilitzar els alumnes de l’escola i poder 
fer activitats fora de l’horari escolar per a la re sta dels veïns de 
Capdepera.  

És important l’estalvi energètic, encara que la par tida 
destinada a aquesta fi no és tan elevada com hauria  de ser.  

És un error del projecte de dotació de serveis de l a escoleta no 
incloure la electrificació, però són obres necessàr ies.  

El centre de mesures pot suposar un estalvi en la f actura.  
El seu vot serà a favor perquè tots aquests project es estaven 

prevists en les condicions per a votar a favor del canvi de Batle.  
Demana que s’informi quan estiguin redactats els pr ojectes. 
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El Sr. Mateu Melis Tous fa la següent intervenció:  
“En primer lloc, reafirmar-nos en el que ja sabiem.  El Sr. 

Gallego xerra de consens i per ell, això és que tot s diguem sí  a les 
seves propostes. I això no és consens. Per mostra, hem fet propostes 
per el pla E i no s’ha recollit cap ni una.  

Tampoc s’ha demanat a les associacions del municipi  on creien 
que s’han de invertir els dobbers. Queda clar que t ornam a entrar en 
l’època de govern autoritari i prepotent de fa algu nes legislatures on 
només tenien paraula els governants.  

Reivindicar una vegada més la discriminació entre e ls dos nuclis 
urbans més poblats (Capdepera i Cala Rajada). El 87  % a Capdepera i el 
13 % a Cala Rajada. Sabem que s’està fent un esforç  per dinamitzar 
Capdepera, però de moment el turisme ve a Cala Raja da a disfrutar del 
sol, les platges i els passejos. Amb el sol no hi p odem fer res, però 
amb la resta sí. 

Sobretot, el que no ens agrada és que no s’han esta blert les 
prioritats que a dia d’avui necessita el municipi i  s’ha optat més per 
cumplir un pacte que se va signar per donar la Batl ia al Sr. Gallego.  

Atrevessam una situació no boiant de les arques mun icipals. El 
que més ens convé és l’estalvi, tal i com va quedar  clar als 
pressupostos pel 2010. Si seguim aquesta premissa,  podrien destinar a 
fer front a despesa corrent uns 248.000’-€. (Promoc ió educativa, 
centre de dia, escola viva, immigració, treballador es de llevant, 
etc.), que traduït significaria que tendriem aquest a quantitat al 
calaix per pagar els proveïdors que fa un any que n o cobren. La resta, 
que el pla ho permet, a acabar les obres ja comença des o vestir les 
que estan a punt d’acabar-se. Deixariem les inversi ons no prioritàries 
per millors temps.  

Però no, aquest equip de govern s’estima més fer un  crèdit de 
600.000’-€ per que no te dobbers per pagar els prov eïdors que en molt 
bon criteri reclamen el que les pertoca per contrac te.  

En quan a les inversions que se proposen, totes les  podem 
considerar necessàries, però no prioritàries. Algun es pensam que les 
poden realitzar altres institucions, altres tenim d ubtes de la seva 
rentabilitat i d’altres i estem d’acord. 
1.- POLISPORTIU S’ALZINAR.- Creiem que la inversió la pot fer la 
Conselleria. 
2.- INSTALACIO AL PARC S’ALZINAR (FORA).- Aquesta i nversió si que 
l’hem de fer nosaltres. El parc ho emplea tot hom i  és natural que no 
sia la Conselleria la que pagui un espai públic d’e sbarjo. 
3.- SALA DE DALT PISCINA.- No és prioritària. 
4.- APARCAMENT PISCINA.- Nosaltres sempre hem reivi ndicat aquesta 
inversió, però sembla que la intenció no és fer un aparcament. 
5.- XARXA ELECTRICA ZONA ESCOLETA.- Les primeres in formacions que 
tinguerem és el sobrecost de 60.000’-€, després 160 .000’-€ i al final 
190.000’-€. 
6.- CANVI BOMBILLES CALA RAJADA PER BAIX CONSUM.- S i, clarament. És un 
punt consensuat al novembre entre tots. Però no les  vos doneu de verds 
ecologistes. Basta mirar com queda la multiusos per  veure que no 
s’aprofita  la llum solar.  
7.- APARELL PER ESTALVI ENERGÈTIC.- Segons les expl icacions que ens 
vàren donar, no vem clara la seva rentabilitat. Nec essitem més 
informació si convé o no. 

Per acabar, des de ES GRUP volem fer-lis veure a EU -EV que entre 
tots els projectes que heu pactat, no hi ha cap arb re, ni un, ni  se 
destina cap dobber per projectes socials. No ho ent enem molt be.  

Per tot això, el nostre vot serà en contra, no per que no 
volguem inversions, sinó per que pensam que amb la situació actual, 
les prioritats son les que he esmentat abans.” 
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La Sra. Pilar Gasull respon que, a pesar del que af irma el Sr. 
Ferrer que la Junta de Portaveus no serveix per res , s’ha escoltat a 
l’oposició i s’han acceptat algunes de les seves pr opostes, com 
l’aparcament de la piscina, l’estalvi energètic. Ta mbé s’han acceptat 
algunes propostes d’EU.  

No és bo insistir tant en la distinció entre Capdep era i Cala 
Rajada. És un únic municipi i les inversions són be neficioses per a 
tot el municipi, com les inversions en el complex e sportiu És 
Figueral. Els veïns de Cala Rajada consideren que l es instal·lacions 
d’És Figueral també són de Cala Rajada i dels altre s nuclis de 
Capdepera. Seria bo tenir instal·lacions esportives  en Cala Mesquida, 
Canyamel, etc. però això és impossible. No és bo in sistir tant a 
diferenciar Capdepera i Cala Rajada. Per altra band a, aclareix al Sr. 
Melis, que no es pretenen fer obres luxoses i que e n la zona 
d’aparcament de la piscina hi ha zones enjardinades . 
 

El Sr. Joan Ferrer respon que segueix pensant que l a Junta de 
Portaveus no serveix per res. És una sorpresa que s ’hagi inclòs en 
aquestes inversions l’estalvi energètic i el centre  de mesura com 
proposta del PP. Fa proposades perquè pensa que són  positives. En Cala 
Rajada es fan poques inversions. La principal zona turística de 
Capdepera és Cala Rajada i està oblidada. S’han de fer inversions en 
Cala Rajada. Per això és necessari convocar el patr onat de Turisme. 
 

La Sra. Maria Orts diu que està d’acord que s’inver teixi primer 
en el necessari, però no es pot invertir en submini straments de 
mobles, perquè la Sala Multiusos s’acaba moblada. P erquè les despeses 
socials siguin financiables pel fons Estatal ha de fer-se un projecte. 
Les infrastructures de carrers no són financiables.  
 

El Sr. Sebastià Sureda diu que s’ha de parlar del t urisme com la 
principal indústria del municipi. En Cala Rajada ta mbé es fan 
inversions: s’està fent un projecte finançat pel FO MIT. S’ha 
d’invertir en És Clot de Sa Grava, perquè aquesta z ona pot afavorir el 
turisme familiar. Hem de ser conscients que en el s ector públic falten 
professionals del turisme. 
 

El Sr. Mateu Melis diu que al referir-se a inversio ns de luxe, 
vol dir que no són prioritàries. Quant a les invers ions d’És Figueral 
diu el Sr. Melis que no les ha tingut en compte al fer els 
percentatges diferencials de Capdepera i Cala Rajad a. Altres municipis 
han inclòs la despesa de personal com despesa corre nt finaciable pel 
Fons Estatal.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que el PP sempre està dispos at a 
consensuar les qüestions relacionades amb el turism e. També està 
d’acord que s’inverteixi en la zona d’És Clot de Sa  Grava i també està 
d’acord en la falta de professionals de turisme. Ta mbé està disposat a 
parlar de les inversions del FOMIT.  
 

El Sr. Batle diu que pren nota per a tractar de tot s els 
assumptes que han sortit avui. 
 

No havent-hi mes intervencions, per DEU vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM, PSM-EN i EU-Els Verds), UN vot en contra (Regidor 
de Es Grup) i QUATRE abstencions (Regidors del PP), sent disset el 
nombre legal de membres del Consistori i quinze els  assistents, 
S’ACORDA: 
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PRIMER. Aprovar la realització de les inversions i sol·li citar la 
inclusió en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la S ostenibilitat 
Local, de les següents obres:  
 
1.- Realització de les obres relatives al projecte d’ “ Adequació i 
rehabilitació de l’edifici d’ús esportiu de S’Alzin ar ”, amb un 
pressupost de 183.713,79 €; IVA 16%: 29.394,21 €. T otal: 213.108,00 €. 
 
Redacció Projecte, direcció d’obres, estudi i coord inació de Seguretat 
i Salut i Projecte d’activitats: 25.921,00 €; IVA 1 6%: 4.147,36 €. 
Total 30.068,36 €.  
 
Total inversió: 243.176,36 € .  
 
2.- Realització de les obres relatives al projecte d’ “ Adequació i 
millora de les instal·lacions esportives exteriors S’Alzinar ”, amb un 
pressupost de 86.206,90 €; IVA 16%: 13.793,10 €. To tal: 100.000,00 €. 
 
Redacció Projecte i direcció d’obres: 5.795,42 €; I VA 16%: 927,27 €. 
Total 6.722,69 €.  
 
Total inversió: 106.722,69 € .  
 
3.- Realització de les obres relatives al projecte d’ “Adequació i 
millora d’edifici d’ús esportiu per a la instal·lac ió d’un gimnàs en 
el Centre Esportiu És Figueral” , amb un pressupost de 149.962,54 €; 
IVA 16%: 23.994,01 €. Total: 173.956,55 €.  
 
Redacció Projecte i direcció d’obres: 3.500,00 €; I VA 16%: 560 €. 
Total 4.060,00 €.  
 
Total inversió: 178.016,55 € .  
 
4.- Realització de les obres relatives al projecte d’ “Adequació i 
millora del complex esportiu És Figueral” , amb un pressupost de 
198.958,52 €; IVA 16%: 31.833,36 €. Total: 230.791, 88 €.  
 
Direcció d’obres i coordinació de Seguretat i Salut : 9.947,93 €; IVA 
16%: 1.591,67 € Total: 11.539,60 €.  
 
Total inversió: 242.331,48 € .  
 
5.- Realització de les obres relatives al projecte d’ “ Adequació de 
l’exterior de la Escoleta municipal de Capdepera ”, amb un pressupost 
de 166.600,00 €; IVA 16%: 26.656,00 €. Total inversió: 193.256,00 € . 
Inclou: Redacció de projecte, execució d’obra i dir ecció d’obres.  
 
6.- Realització de les obres relatives al projecte de “Millora de 
l’eficiència energètica de l’enllumenat públic del municipi de 
Capdepera” , amb un pressupost de 86.206,90 €; IVA 16%: 13.793 ,10 €. 
Total inversió: 100.000,00 € .  
Inclou: Redacció de projecte, execució d’obra i dir ecció d’obres.  
 
7.- Realització de les obres relatives al projecte de “Construcció 
d’un centre de mesura per a l’eficiència energètica  del centre 
esportiu És Figueral” , amb un pressupost de 149.343,96 €; IVA 16%: 
23.895,03 €. Total inversió: 173.238,99 € .  
Inclou: Redacció de projecte, execució d’obra i dir ecció d’obres. 
 
SEGON. Facultar Sr. Batle i Sr. Secretari perquè present in les 
corresponents sol·licituds en els termes i amb les condicions 
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establertes en el Reial Decret-Llei 13/2009, de 26 d’octubre i 
Resolució de 2 de novembre de 2009. 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint hores quara nta-cinc minuts. 

 


